

Explanatory Notes to the Proxy

As a result of the Canada Not-for-profit Corporations Act (CNCA), the RASC has applied for continuance. This involved sending Articles of Continuance to Industry Canada for approval, plus re-writing our By-Law #1 to conform to the new legislation.

Motion #1 – Approval of Articles of Continuance

One of the motions that will be presented at the Annual Meeting in June at the Thunder Bay General Assembly will ask for approval by the members of the Articles of Continuance. This will affirm to Industry Canada that our new Articles have been accepted by the membership. The Society has applied for and received a Certificate of Continuance that allows us to proceed as a Canadian non-profit corporation.

Motion #2 – Adoption of New By-Law #1

The second motion is asking for adoption by the membership for the proposed By-Law #1. This By-Law, if adopted, will bring the Society into compliance with the requirements of the Canada Not-for-Profit Corporations Act. This has been approved by National Council at the meeting held in Toronto on 2013 March 23 (NC131). In order for the new By-Law to come into force it must be approved by a Special Resolution (2/3 majority) of the membership. A key feature of the new By-Law is that much of the day-to-day matters that may frequently change (sometimes rapidly) have been removed from the current By-Law and incorporated into a new RASC Policy Manual. This is intended to allow the Society's new Board of Directors to make prudent changes to our operating policies from time to time, without requiring a By-Law change, thus helping the Society to respond in a timely manner to emerging events.

Motion #3 – Establish the number of Directors on the Board

A requirement of the CNCA is to establish how many Directors will constitute the new Board. In the Articles of Continuance, we advised Industry Canada that our Board could range between 3 and 15 Directors, but the membership must establish the exact number. The third motion is a proposal to establish nine Directors, beginning with the full slate in the election at General Assembly 2014, and electing three new Directors each year thereafter. The Executive Director will be a non-voting member of the Board.

More Information

These three motions represent the culmination of more than a year's effort on the part of your National Council and Executive to meet the governance requirements of the CNCA legislation. Members are encouraged to visit the RASC Web site and to read the documents presented at www.rasc.ca/documents-regarding-new-bylaw-1. There, you can access: the Articles of Continuance as presented to Industry Canada; the Certificate of Continuance; the draft By-Law #1, and the proposed Policy Manual. Heading the documents is a discussion paper, which provides an overview of the revised governance and operations by a Board of Directors.

Notes d'explications pour la procuration

Suite à l'adoption de la Loi canadienne sur les organisations à but non lucratif, la SRAC a demandé d'être prorogée. Pour ce faire, elle doit faire approuver par Industrie Canada ses Articles de prorogation, en plus de réécrire son Règlement No. 1 pour le rendre conforme à la nouvelle législation.

Motion # 1 – adoption des Articles de prorogation

Une des motions qui sera présentée en juin à la Réunion annuelle de l'Assemblée générale de Thunder Bay, demandera aux membres d'adopter les Articles de prorogation. Cela indiquera à Industrie Canada que les membres ont adopté ces nouveaux articles. La Société a demandé et a reçu, son Certificat de prorogation qui lui permet de poursuivre ses activités à titre de société à but non lucratif.

Motion # 2 – adoption du nouveau Règlement No. 1

La deuxième motion demande aux membres d'adopter le nouveau Règlement No. 1 qui est proposé. S'il est adopté, ce Règlement rendra la Société conforme aux exigences de la Loi canadienne sur les organisations à but non lucratif. Il a déjà été approuvé par le Conseil national à sa réunion du 23 mars 2013 (NC 131), à Toronto. Pour qu'il devienne opérant, le Règlement doit être approuvé par résolution spéciale des membres (majorité de 2/3 des votes requise). Un élément fondamental de la nouvelle approche veut que la plupart des affaires quotidiennes de la Société qui sont sujettes à de fréquents changements, soient retirées du Règlement No. 1 et incorporées dans le nouveau Manuel de Politiques de la SRAC. Le but visé est de permettre au nouveau Conseil de direction de la Société d'apporter, de temps à autre, des modifications pondérées à nos politiques opérationnelles sans qu'il soit nécessaire de modifier le Règlement. Cela permettra à la Société de réagir en temps opportun à un environnement en évolution rapide.

Motion # 3 – l'établissement du nombre de directeurs sur le Conseil

La Loi canadienne sur les organismes à but non lucratif exige que soit fixé le nombre de membres à siéger sur le Conseil. Dans les Articles de prorogation, nous avons avisé Industrie Canada que le Conseil pourrait comprendre de 3 à 15 membres. C'est aux membres qu'il revient de fixer le nombre. La motion # 3 a pour but de fixer le nombre de directeurs à neuf, la première équipe complète étant élue lors de l'Assemblée générale 2014, et trois nouveaux directeurs étant élus à chaque élection subséquente. La Directrice exécutive serait un membre non-votant du Conseil.

Information additionnelle

Ces trois motions sont le résultat de plus d'une année de travail de réflexion entrepris par votre Conseil national et l'Exécutif pour rendre la Société conforme aux exigences de la Loi canadienne sur les organismes à but non lucratif. Vous êtes invités à consulter le site web de la SRAC et de lire les documents qui se trouvent à l'adresse www.rasc.ca/documents-regarding-new-bylaw-1. Vous y trouverez les Articles de prorogation présentés à Industrie Canada, le Certificat de prorogation, le projet de Règlement No.1 ainsi que le projet de Manuel des Politiques. En introduction vous y trouverez une présentation du nouveau modèle de gouvernance et des opérations du Conseil de direction.

Notice to members regarding Proxies:

Dear RASC member,

The best way to participate in the Annual Meeting is to attend the meeting and to vote in person. This allows you to cast your vote, based both on the opinions that you held prior to the meeting and also on the discussion that takes place at the meeting itself.

If you cannot attend the Annual Meeting, but wish to participate, you may ask someone else who will be at the meeting to cast a vote on your behalf. That person (referred to as your “Proxy Holder”) may vote for you only if she (or he) is a voting member in good standing of the RASC and has been properly appointed by you by properly completing, dating, and signing the form of Proxy on the previous page. This should only be done after you have reviewed the issues with your intended Proxy Holder and he/she has agreed to act on your behalf in the manner indicated. A person can refuse to be your Proxy holder if they feel they cannot in good conscience represent you as you have indicated.

In order to be valid, your Proxy must, at a minimum, bear your name, the name of the Proxy Holder, your signature, and the date when you sign the Proxy. Give, mail, or fax the completed Proxy form to your Proxy Holder by **2013 June 25**.

You may instruct your Proxy Holder how to vote on your behalf, either by completing the appropriate sections on the form or by attaching clear written instructions. In spite of any instructions that you give to your Proxy Holder, she or he may withhold your Proxy on any motion, if relevant new information is presented at the Annual Meeting that addresses your concerns and that the withholding of your Proxy would be in your best interest.

After the Annual Meeting, the Proxy Holder will provide you with summary of the results, how your Proxy was voted, and in the event your Proxy was withheld, an explanation of why it was withheld.

Choose your Proxy Holder wisely and follow up with them after the Annual Meeting.

Proxies may be exercised for the appointment of auditors and any other business that may properly come before the meeting.

If you personally do not know anyone attending the General Meeting, you may wish to contact one of the members in good standing listed below to determine if one of them is willing to act as your Proxy Holder. Your Proxy Holder may not transfer your Proxy to another person.

- proxy1@rasc.ca = Dave Chapman (Halifax)
- proxy2@rasc.ca = Chris Beckett (Regina)
- proxy3@rasc.ca = Dave Clark (London)

Note au sujet des procurations:

Cher membre de la SRAC,

La meilleure façon de participer et de voter à la Réunion annuelle est encore d’y être. Cela vous permet de voter de façon éclairée non seulement à partir de ce que vous saviez déjà mais aussi à la lumière des débats qui se tiendront à la réunion.

Si vous ne pouvez être présent, vous pouvez mandater, par procuration, une personne présente pour voter en votre nom. Cette personne (votre mandataire) peut voter en votre nom seulement si elle est un membre votant en règle de la SRAC et si vous l’avez dûment mandatée en complétant, datant et signant la procuration à la page précédente.

Vous ne devriez pas mandater une personne sans avoir discuté avec elle des questions qui vous intéressent et sans qu’elle n’accepte d’exercer le mandat selon votre volonté. Une personne a le droit de refuser le mandat si elle pense qu’elle ne peut pas, en toute conscience, l’exercer selon votre volonté.

La procuration doit, au minimum, porter votre nom, le nom d’un mandataire, votre signature et la date de cette signature. Vous devez remettre le formulaire à votre mandataire (en personne, par la poste, courriel, fax) avant le **2013 juin 25**.

Vous pouvez demander à votre mandataire de voter comme vous le désirez sur les diverses propositions en complétant la partie pertinente au recto ou en fournissant des instructions claires et écrites. Nonobstant vos instructions, le mandataire a le droit de ne pas exercer votre mandat lors d’un vote si on y présente des renseignements qui répondent à vos inquiétudes et qui font en sorte qu’il y va de votre intérêt de ne pas voter.

Après la réunion, le mandataire vous fera rapport des résultats, de la façon qu’il a exercé votre procuration, et dans le cas d’un non-vote, il vous expliquera pourquoi.

Choisissez sagement votre mandataire; communiquez avec votre mandataire avant et après la réunion.

Les procurations ne servent qu’aux motions visant la nomination de vérificateurs et toute autre question faisant l’objet de délibérations durant la réunion.

Si vous ne connaissez personne qui participera à la Réunion annuelle, veuillez communiquer avec un des membres en règle ci-dessous et vérifiez si l’un d’eux accepterait d’être votre mandataire. Cette personne n’est pas autorisée à transférer votre procuration à une autre personne.

- proxy1@rasc.ca = Dave Chapman (Halifax)
- proxy2@rasc.ca = Chris Beckett (Regina)
- proxy3@rasc.ca = Dave Clark (London)

ELECTION OF AUDITOR — ÉLECTION D’UN VÉRIFICATEUR

Motion — Election of Auditor

Moved that Tinkham and Associates be elected as Auditor of the RASC.

Proposition—Choix d’un vérificateur

Motion pour désigner Tinkham and Associates à titre de vérificateurs de la SRAC.

THE ROYAL ASTRONOMICAL SOCIETY OF CANADA
 LA SOCIÉTÉ ROYALE D'ASTRONOMIE DU CANADA

PROXY 2013
 Your name: (please print)

 I, being a voting member in good standing of the Royal Astronomical Society of Canada (RASC), hereby appoint Proxy Holder:

 (please print)
 to attend and vote on my behalf at the Annual Meeting of the RASC to be held on 2013 June 30, and at any adjournments. I hereby revoke any Proxy that I have previously given for this meeting.
 I understand that the following instructions are guidelines for the Proxy Holder only and that, having discussed these issues with me, the Proxy Holder will use best judgement when applying my proxy.

Motion to accept the Certificate of Continuance from Industry Canada
 For: _____ Against: _____
 Holder's Discretion: _____

Motion to adopt the new By-Law #1
 For: _____ Against: _____
 Holder's Discretion: _____

Motion to set the size of the Board at nine Directors
 For: _____ Against: _____
 Holder's Discretion: _____

Motion — Election of Auditor: Tinkham & Associates
 For: _____ Against: _____
 Holder's Discretion: _____

I understand that the Proxy Holder has the right to also withhold my proxy if relevant new information is presented at the annual meeting that addresses my concerns and that the withholding of my proxy would be in my best interest. I also understand that the Proxy Holder will provide me with a summary of the results, how my proxy was voted, and in the event my proxy was withheld, an explanation of why it was withheld.

Date: _____
 Signature: _____

PROCURATION 2013
 Votre nom: (en lettres moulées)

 Étant un membre votant en règle de La société royale d'astronomie du Canada (SRAC), je nomme comme mandataire:

 (en lettres moulées)
 pour exercer mon vote par procuration lors de la Réunion annuelle, le 30 juin 2013, et de tous reports de celle-ci. J'annule, par la présente, toute procuration antérieure visant la même réunion.
 Je reconnais que ces instructions ne servent qu'à guider mon mandataire et qu'ayant discuté de ces questions avec moi, mon mandataire utilisera son bon jugement en exerçant le mandat.

Motion pour accepter le Certificat de prorogation d'Industrie Canada
 pour: _____ contre: _____
 à la discrétion du mandataire: _____

Motion pour adopter le nouveau Règlement No. 1
 pour: _____ contre: _____
 à la discrétion du mandataire: _____

Motion pour établir à neuf le nombre de membres du Conseil de direction
 pour: _____ contre: _____
 à la discrétion du mandataire: _____

Motion — nomination des vérificateurs: Tinkham & Associates
 pour: _____ contre: _____
 à la discrétion du mandataire: _____

Je reconnais que le mandataire a le droit de voter différemment de ma procuration si de nouvelles informations présentées lors de la réunion répondent à mes préoccupations et que ce geste serait dans mon meilleur intérêt. Le mandataire m'informerait des résultats et de l'usage qu'il aura fait de ma procuration et, si elle n'est pas suivie, il m'expliquerait pourquoi.

Date: _____
 Signature: _____

Note: The complete Annual Report is available on-line at:
www.rasc.ca/annual-report-2012-extended

Should you encounter any problems with logging in, read this page:
www.rasc.ca/login-assistance

The extended version includes the following:

- 2012 Annual Meeting Minutes
- 2012 Annual Reports from Centres
- 2013 Award Winners
- 2013 Centre addresses and Executives
- 2013 National Council